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Protokół Nr 9 
Z posiedzenia Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego 

 w dniu 24.08.2011r. 
 
Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Spotkanie trwało od godz. 13:30 – 15:15. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący RM  - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka  - Paweł Toczko 
3. Zastępca Burmistrza  - Iwona Sikorska 
4. Skarbnik Gminy   - Władysław Rembelski 
 
Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert rozpoczął spotkanie od powitania zebranych  
i przypomnienia porządku obrad, który obejmował: 
 
1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Więcbork i prognozy 

finansowej za I półrocze 2011r. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2011 rok. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
4. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, 

leśnego oraz podatków i opłat lokalnych. 
 
Do proponowanego porządku nikt z obecnych nie wniósł zmian.  
 

Porządek przyjęto jednogłośnie 
 
Zgodnie z powyŜszym jako pierwszy głos zabrał Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski, 
który omówił wykonanie budŜetu Gminy za I półrocze 2011 roku. 
 
Tytułem wstępu p. Rembelski zgłosił kilka autopoprawek do przedłoŜonego wcześniej 
radnym sprawozdania. Nie były to błędy merytoryczne, a jedynie tzw. literówki. 
 
 JeŜeli chodzi o stronę dochodową, to plan, który wynosił 33.589.685,40 zł, wykonany został  
w kwocie 17.553.759,12 zł tj. w wysokości 52, 21 %. Zatem strona dochodów została 
wykonana prawie idealnie z nieznaczną nadwyŜka / 2 % / w stosunku do upływu czasu.  
Dochody bieŜące zrealizowane były w wysokości 53 %, a dochody majątkowe w wysokości 
ok. 15 %.  
Ogólnie wykonanie jest idealnie, ale w niektórych działach wykonanie jest śladowe  - głównie 
dotyczy to działu 600, gdzie dochody zrealizowano jedynie w 0,02 %. Dochody dotyczą 
dotacji na dwie inwestycje: modernizację drogi dojazdowej do gruntów rolnych relacji 
Puszcza – Zabartowo, oraz budowę kanalizacji na Osiedlu Piastowskim. Realizacja tych 
dochodów moŜe nastąpić po całkowitym wykonaniu zadań, rozliczeniu i kontroli / środki 
unijne /. Poza tym niskie wykonanie dochodów jest równieŜ w dziale 900 i wynosi 26,73 % , 
ale stan taki był na dzień  30 czerwca, dziś wynosi on 100 %, bo wpływ tych dochodów 
planowany był  
w drugim półroczu. Trzecim działem, w którym  jest niskie wykonanie dochodów – 1,08 %, 
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jest dział 926 / Sport /, gdzie równieŜ zgodnie z planem dotacje wpływają po zakończeniu 
zadania i całkowitym rozliczeniu, i na dziś wykonanie to wynosi 100 %.  
Na chwilę obecną nie ma zagroŜeń, by dochody pod koniec roku nie były wykonane w 100 % 
- wszystko następuje planowo.   
 
Wydatki – plan wynosił 36.168.369,39 zł, a wykonanie w I półroczu 2011 r. jest na poziomie 
16.585.546,99 zł, co stanowi około 45 %  / 5 % mniej niŜ wynika to z upływu czasu/. JeŜeli 
chodzi o strukturę tych wydatków, to wydatki bieŜące przekraczają 50 %, natomiast wydatki 
inwestycyjne wynoszą jedynie 9,54 %. Na wykonanie to wpływ miała realizacja zadań 
inwestycyjnych, o których mowa powyŜej. Cała uruchomiona procedura i podpisane umowy 
są z realizacją zaplanowana na drugie półrocze. Dotyczy to działy 600 – drogi, gdzie 
wykonanie jest 19,55 %  / rondo, droga dojazdowa do gruntów rolnych, odwodnienie na 
Osiedlu Piastowskim /. Niskie wykonanie jest równieŜ w dziale 853  ok. 22 % -  w tym dziale 
realizowany jest Projekt unijny z terminem realizacji II półrocza br. zgodnie z podpisana 
umową. W dziale 900 niskie procentowe wykonanie 35,62 %  dotyczy jedynie wydatków, bo 
w rzeczywistości zadania te zostały wykonane. NiŜsze wykonanie wydatków odnotowano 
równieŜ w dziale 757 – obsługa długu spowodowana tym, Ŝe Gmina w I półroczu 2011r. nie 
emitowała obligacji, ani nie zaciągała poŜyczek i kredytów. 
W przypadku wydatków Skarbnik Gminy równieŜ nie widział zagroŜenia w ich 100 % 
wykonaniu na koniec roku. 
 
Inwestycje – realizowane były we wszystkich działach. Najwięcej ilościowo jest ich w dziale 
600 – Drogi, gdzie wykonywane są takie inwestycje, jak: 
-  przebudowa chodnika na ul. Pocztowej / droga wojewódzka z wykonaniem w paragrafie 
6050 wydatki inwestycyjne  wysokości 4.000,00 zł na dokumentację –dokumentacja jest 
zlecona /, jako dotacja dla samorządu województwa z ich wykonaniem, 
- zlecenie wykonania dokumentacji da drogę wojewódzką  tj. na chodnik w Wituni, 
- przebudowa i modernizacja dróg na Osiedlu Piastowskim w Więcborku z udziałem Sr. 
unijnych. I etap tej inwestycji, to odwodnienie tych dróg osiedlowych jest w trakcie realizacji  
i nie ma zagroŜenia, Ŝe zadanie nie zostanie w pełni zrealizowane, 
- w trakcie realizacji jest równieŜ zaplanowana inwestycja polegająca na przebudowie wjazdu  
i parkingu przy Przedszkolu w Więcborku, 
- będzie równieŜ realizowana inwestycja utwardzenia drogi na Osiedlu Słonecznym, 
- wykonanie drogi w Pęperzynie, budowa chodnika w Śmiłowie i Sypniewie. 
PowyŜsze zaplanowane inwestycje w pełni zostaną zrealizowane. 
Kolejną inwestycją jest Rewitalizacja miasta Więcborka z udziałem środków unijnych. Jest to 
zadanie przewidziane w planie wieloletnim. W roku bieŜącym wykonany zostanie I etap 
zadania tj. wykonana zostanie dokumentacja / dokumentacja zlecona  w trakcie realizacji  
z terminem  do 15 grudnia br./  
- Dział 710 – Działalność usługowa. Zadanie polega na adaptacji juŜ wykonanej przez Gminę 
dokumentacji tzn. poszerzenie zakresu prac na Targowisku Miejskim w Więcborku / Gmina 
star się o pozyskanie na ta inwestycję środków zewnętrznych /. 
- Dział 752 – Administracja, informatyzacja urzędu, realizowane są inwestycje wg potrzeb. 
Zakupy inwestycyjne związane z wykupem gruntów realizowane są wg Potrzeb i do końca 
roku, to co zaplanowano będzie zrealizowane. 
- Dział 801 – Oświata, przewidziane są dwa zadania inwestycyjne. Pierwsze  polega na 
realizacji I etapu termomodernizacji obiektów oświatowych na terenie gminy Więcbork  
i dotyczy SP w Runowie Krajeńskim / całość inwestycji rozłoŜona jest na trzy lata /. Drugie 
zadanie dotyczy opracowania dokumentacji na budowę boiska „ORLIK” / w trakcie 
realizacji/. 
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- Dział 901 zrealizowano inwestycję polegającą na budowie kanalizacji, an ulicy 
Starodworcowej w Więcborku / wydatek nastąpi w przyszłym tygodniu /. 
Zaplanowano równieŜ dokumentację i wykonanie instalacji kanalizacyjnej na ulicach: 
Lipowej i Brzozowej. Dokumentacja została wykonana, a realizacja zadania nastąpi równieŜ 
w tym roku. 
- Dział 926 – Sport. Dokończenie rozpoczętej inwestycji w roku ubiegłym – budowa trzech 
boisk sportowych. Inwestycja wykonana, zapłacona i rozliczona  w 100%.  
Poza tym zrealizowano szereg drobnych inwestycji takich jak: budowa boiska Jastrzębcu /  
w ramach Funduszu Sołeckiego /, modernizacje świetlic wiejskich / w trakcie realizacji,  
w ramach Funduszu Sołeckiego /, adaptacja budynku na remizę straŜacką w Runowie 
Krajeńskim / w trakcie realizacji, w ramach Funduszu Sołeckiego /. 
Środki unijne – dwie dotacje zostały w 100% zrealizowane, pozostałe będą realizowane po 
zakończeniu i rozliczeniu inwestycji. Rad Miejska w I półroczu 2011 roku trzykrotnie 
zmieniała załączniki dotyczące realizacji wydatków z udziałem środków unijnych,  
a spowodowane było to wprowadzeniem nowych zadań. MGOPS w dziale 853, na Projekty 
„Interaktywni” i „Twórczość w codziennej aktywności”, oraz odwodnienie na Osiedlu 
Piastowskim, jak równieŜ zmiany związane z realizacją trzech boisk sportowych. 
 
W I półroczu 2011 roku realizowane były inwestycje ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Prognoza ta równieŜ w tym roku była zmieniana z uwagi na wprowadzenie 
nowych zadań. JeŜeli chodzi o Wieloletnią prognozę Finansowa, to 2011r, realizowana jest: 
- modernizacja dróg na Osiedlu Piastowskim w tym roku wykonywane jest odwodnienie  
i w 100 % etap ten zostanie ukończony/, 
- Rewitalizacja  - I etap wykonanie dokumentacji w 100 % zostanie wykonany, 
- zdjęto z prognozy wydatek roku 2011 na wykonanie drogi relacji Borzyszkowo – 
Górowatki. Kwota 55.000,00 zł przeniesiona została na wykonanie ronda w Więcborku, gdyŜ 
po przetargu wartość tego zadania wzrosła, 
- wprowadzono do Wieloletniej Prognozy „Rondo” - z uwagi na niewystarczające środki  
Kwota 65.000,00 zł zrealizowana zostanie dopiero w roku 2012, 
- przystanek autobusowy rzeczowo wykonany zostanie w roku bieŜącym, natomiast wydatek  
w całości nastąpi w roku 2012,  
 
Przychody – poza środkami wolnymi Gmina nie zaciągała Ŝadnych poŜyczek i kredytów  
w I półroczu 2011r., nie emitowała teŜ Ŝadnych papierów wartościowych, bo nie było takiej 
potrzeby. Nastąpi to planowo w II półroczu 2011r.  
 
Rozchody – wszystkie rozchody były dokonywane w terminach umownych. Gmina spłaciła 
poŜyczki do WFOŚiGW w wysokości 178.850,00 zł., raty kredytu do Banku Ochrony 
Środowiska w kwocie 360.000,00 zł, oraz raty kredytu w Wielkopolskim Banku 
Gospodarczym w wysokości 410.980,00 zł. Ponadto wykupiono obligacje w kwocie 
500.000,00 zł. 
 
Zadania zlecone przez administrację rządową – zgodnie z planem i upływem czasu zadania te 
w 100 % zostały zrealizowane zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. 
Zadania realizowane na mocy porozumień pomiędzy Gmina, a organami rządowymi – 
zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków realizacja następuje zgodnie z zawartym 
porozumieniem. 
    
Zadania realizowane na mocy porozumień pomiędzy Jednostkami Samorządu Terytorialnego 
– wszystkie zadani realizowane są zgodnie z umowami. 
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Zadania własne Gminy zlecane były do wykonania organizacjom pozarządowym – 
Stowarzyszeniom. Zarówno dotacje dla tych stowarzyszeń, jak i realizacja ich przez 
stowarzyszenia odbywa się zgodnie z podpisanymi umowami. 
 
Na koniec czerwca 2011 r. zadłuŜenie Gminy wynosiło 16.275.117,89 zł. Planowane ono było 
procentowo w stosunku do planowanych dochodów w wysokości 55,4 %. Natomiast na 
półrocze, to zadłuŜenie do planowanych dochodów wynosi 48,45 %. W tej chwili operuje się 
procentami w stosunku do planowanych dochodów, natomiast na koniec roku stosunek ten 
będzie się odnosił do wysokości zrealizowanych dochodów.  
śadna z jednostek organizacyjnych, jakimi są jednostki budŜetowe, czy instytucje kultury,  
w czasie tego półrocza i na jego koniec nie miały zobowiązań wymagalnych. Wystąpiły one  
w jednej jednostce – w Administracji Zasobów Komunalnych i na koniec pierwszego 
półrocza wyniosły 346.953,83 zł 
 
Ten punkt porządku obrad nie wywołał dyskusji radnych. 
 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
 
Po wyraŜeniu opinii radny Stanisław Piłka odniósł się do zdjętej z planu budŜetu na 2011 
rok pozycji związanej z modernizacją drogi Lubcza – Borzyszkowo. Środki przeznaczone na 
tą inwestycję zostały przesunięte na zadanie budowy ronda zarówno przez Gminę Więcbork, 
jak i przez Powiat / w części ich udziału /. W roku kolejnym roku sytuacja prawdopodobnie  
będzie taka samai zadanie to nie zostanie wykonane. Na rok 2013 planowano zakończenie 
tego zadania, ale pozostaje pytanie, czy Powiat da radę zrealizować to zadanie bez dotacji 
Gminy Więcbork? 
Radny zgłosił teŜ sugestię dotycząca zaplanowania w budŜecie na 2012 rok pewnej  puli 
środków / ok. 18.000,00 – 20.000,00 zł / na spotkania integracyjne typu doŜynki, wystawy 
stołów świątecznych, turnieje sołectw itp. Niezręcznie jest bowiem zapraszać na tego typu 
uroczystości firmy z naszego terenu prosząc je jednocześnie o wsparcie finansowe. 
 
W kolejnym punkcie Skarbnik Gminy przedstawił Komisji projekt uchwały w sprawie zmian 
budŜetu Gminy Więcbork na 2011 rok. 
 

Zmian dokonano na podstawie: 
1. Umowy darowizny zawartej w dniu 05.07.201 Ir. pomiędzy Gminą Więcbork  

a dotyczącej przekazania darowizny w wysokości 1.500,00 zł. z przeznaczeniem na 
funkcjonowanie OSP w Runowie Kr.. 

2. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-6/11 z dnia 15 lipca 201 Ir. dotyczących 
zwiększenie planuwydatków w rozdz. 85295 o kwotę 12.000,00 zł. tytułem wykonania 
postanowienia Sadu Rejonowego w Tucholi dotyczącego wypłaty wynagrodzenia dla 
kuratora za sprawowanie kurateli nad osobą częściowo ubezwłasnowolnioną. 

3. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu  
nr WFB.1.3120- 40/2011 z dnia 28 lipca 20lir. dotyczącego zmniejszenia planu dotacji  
w 
 rozdz. 85203 o kwotę 1.890,00 zł. w oparciu o analizę miesięcznych sprawozdań. 

4. Pisma Dyrektora Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku w sprawie 
zwiększenia dotacji o kwotę   18.952,74   zł.  jako  wkład  własny  przy  realizacji  
programu  „Promocji   lokalnej   twórczości kulturalnej". 

5. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu  
nr WFB.1.3120- 43/2011 z dnia 11 sierpnia 2011 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji 



5 
 

w: 
rozdz. 80195 o kwotę 792,00 zł. z przeznaczeniem na sfinansowanie prac komisji 
kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych powołanych w 2011 r. do spraw awansu 
zawodowego nauczycieli, rozdz. 85203 o kwotę 23.200,00 zł. z przeznaczeniem na 
finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, w tym 
utworzenie nowych miejsc i ich utrzymanie. 

6. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu  
nr WFB.1.3120- 44/2011  z dnia 17 sierpnia 2011 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 75818 o kwotę71.676,00 zł. z przeznaczeniem na zwrot części wydatków 
wykonanych w ramach funduszu sołeckiego. 

Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75814 dokonano z uwagi na otrzymanie następujących 
darowizn: 

1.500,00 zł. od DL Energia Sp. z o.o. z siedzibą w Gdyni na funkcjonowanie OSP  
w Runowie Kr., 
760,00 zł. od BS w Więcborku na organizację imprezę kulturalnych przez ŚDS  
w Więcborku, 
765,00 zł. od rodziców uczestników imprezy kulturalnej organizowanej przez ŚDS 
w Więcborku. 
400,00 zł. od Pana M. Seydaka na organizację imprezę kulturalnych przez ŚDS  
w Więcborku, 
500,00 zł. od Firmy RONET w Więcborku na organizację imprezę kulturalnych 
przez ŚDS w Więcborku, 
300,00 zł. od BS w Więcborku dla Sołectwa Puszcza na organizację doŜynek 
gminnych. 

2. Zmian w planie dochodów w rozdz. 60016 o kwotę 21.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
podjętą uchwałę przez Zarząd Województwa Kujawsko - Pomorskiego zmniejszająca 
dotacje na wykonanie zadania pn.: Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych 
obręb Zabartowo". 

3. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80101 o kwotę 76.064,16 dokonano z uwagi na 
zmniejszenie w wyniku przetargu wydatków kwalifikowanych na wykonanie zadania pn.: 
„Termomodernizacja placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork". 

4. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60013 w paragrafach dotyczących wykonania 
inwestycji na drogach wojewódzkich spowodowane zostało koniecznością sfinansowania 
wykonania dokumentacji ze środków własnych gminy. 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75075 o kwotę 500,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zapewnienia środków za usługę związaną z promocja i reklamą. 

6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75818 o kwotę 23.358,00 zł. dokonano z uwagi na 
utworzenie rezerwy  na inwestycje i zakupy inwestycyjne. 

7. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80101 o kwotę 59.768,88 zł. dokonano z uwagi na 
mniejszą wartość inwestycji po przetargu oraz koniecznością wykonania prac nie objętych 
dokumentacją. 

8. Zmian w palnie wydatków w rozdz. 90003 o kwotę 6.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zakupu materiałów niezbędnych do utrzymania czystości w mieście. 

9. Zmian w palnie wydatków w rozdz. 92109 o kwotę 5.430,64 zł. dokonano z uwagi na 
wykonanie zadania pn.: „Wykonanie dokumentacji na modernizację świetlicy wiejskiej  
w Czarmuniu". 

10. Zmian w palnie wydatków w rozdz. 92695 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zapewnienia środków na wynagrodzenia dla ratowników wodnych. 

 
 
Przewodniczący Komisji  otworzył dyskusję. 
 
Radny Stanisław Piłka dociekał, skąd taki wzrost kosztów jeŜeli chodzi  
o termomodernizację SP w Runowie Krajeńskim. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe chodzi tu o prace nie ujęte w dokumentacji projektowej. 
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Zastępca Burmistrza uzupełniła, Ŝe nie wszystkie prace mogły zostać włączone  
w dokumentację, poniewaŜ nie kwalifikowały się one do Projektu Termomodernizacji.  
 
Radny Szymon Grabinski pytał, czy koszt zuŜycia energii elektrycznej na obiekcie Stadionu 
Miejskiego pokrywa Gmina, czy teŜ wydatkowany jest on ze środków, które otrzymuje Klub 
„GROM”  na swoją działalność z budŜetu Gminy. 
 
Skarbnik  odpowiedział, Ŝe za zuŜycie prądu na stadionie płaci Gmina. 
 
Radny Grabinski apelował, aby zainteresować się tym, iŜ usytuowane na obiekcie lampy 
świecą się równieŜ w dzień. Pytał ponadto, czy wiadomo, kto będzie kolejnym inwestorem 
stawiającym wiatraki i czy prawdopodobnym jest, by była to Firma DL Energia. 
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, Ŝe w tej sprawie decyzje wydaje Starostwo. Być moŜe, Ŝe 
będzie to wskazana przez radnego firma, ale na dziś nie jest tego w stanie powiedzieć. 
 
Ponownie zabierając głos radny Grabinski  chciał wiedzieć, czy Kierownik ŚDS zgłaszał 
problemy jeŜeli chodzi o brakującą kwotę 6.000,00 zł na opłaty związane ze zuŜyciem prądu. 
 
Z kolei radna GraŜyna Sowińska pytała o środki, które w zmianach budŜetowych dotyczyły 
Biblioteki. 
 
Skarbnik  Gminy  wyjaśnił, Ŝe Biblioteka opracowała Projekt konkursowy, w ramach 
którego przyznano jej środki. W tej chwili potrzebuje środków na wkład własny, by mogła 
projekt zrealizować. JeŜeli tych środków nie otrzyma będzie musiała z niego zrezygnować. 
Musi zabezpieczyć całość środków, a po realizacji 8.000,00 zł zwróci do budŜetu Gminy. 
 
Radna Sowińska zapytała co w ramach tego Projektu będzie zrealizowane. 
 
Zakup gablot zewnętrznych i wewnętrznych, antyramy i foldery reklamujące lokalnych 
twórców  - odpowiedziała Zastępca burmistrza Więcborka. 
 
Tu radny Grabinski wtrącił, Ŝe porównując działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury i działalność Biblioteki, moŜna powiedzieć, Ŝe ta ostatnia „bije MGOK na głowę”. 
 
Radna Sowińska była zdania, Ŝe suma ta wydaje się być dość wysoka na to, co w ramach 
niej chce zrobić Dyrektor Biblioteki. 
 
Zastępca Burmistrza wyjaśniła, Ŝe kosztorys sporządzany był na podstawie przykładowej 
oferty handlowej jakieś firmy. JeŜeli jednak złoŜone zostanie konkretne zapytanie o cenę być 
moŜe kwota ta ulegnie obniŜeniu. 
 
Radna Sowińska pytała równieŜ o przekazanie środków dla ośrodków wsparcia, dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi. Zastanawiała się, czy chodzi tu o Środowiskowy Dom 
Samopomocy. 
Skarbnik podał, Ŝe chodzi tu o Projekt ze środków Wojewody, który realizowany będzie od 
września. W ramach tego ŚDS musi pozyskać nowych podopiecznych i opiekunów. 
Zatrudnienie w ramach umowy zlecenia dotyczyć ma np. nauczycieli muzyki, plastyki itp. 
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Radna Sowińska  zapytała teŜ o przeznaczenie darowizny wykazanej w zmianach dla 
sołectwa Runowo Krajeńskie, oraz przeznaczenie środków przesuniętych z wydatków 
bieŜących na zadania inwestycyjne. 
 
Skarbnik wskazał, Ŝe mowa tu o darowiźnie w kwocie 1.500,00 zł przeznaczonej dla świetlicy 
wiejskiej sołectwa Runowo Krajeńskie. Natomiast przesunięte środki przeznaczone zostaną 
na wykonanie zaleceń Sanepidu i budowie szamba przy Świetlicy sołeckiej w sołectwie 
Puszcza. 
 
Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało - 7 radnych 
Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 
Jako kolejne zaopiniowano uchwały dotyczące równieŜ finansów gminy – omówił je 
takŜe Skarbnik Gminy. 
 
 
a) w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budŜetu Gminy 

Więcbork na 2011r., spłaty wcześniej zaciągniętych poŜyczek i kredytów oraz wykupu 
obligacji.  

 
Realizując budŜet Gminy uchwalony 30 grudnia 2010 roku zgodnie z załoŜeniami Burmistrz 
Więcborka proponuje zaciągnąć kredyt w wysokości 2.707.799,00 zł z okresem spłaty 10 lat  
i okresem karencji 1 roku.  
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
b) w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn. „Termomodernizacja 
budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork”. 

 
Uchwała w tej sprawie podjęta została przez radnych na sesji czerwcowej. JednakŜe z uwagi 
na fakt, Ŝe w wyniku ogłoszonego przetargu kwota zadania uległa znacznemu obniŜeniu, dla 
zachowania przejrzystości sprawy poprzednia uchwała traci moc i podejmowana jest nowa 
uchwała. Wysokość kwoty poŜyczki to 69.882,00 zł, okres karencji w sprawie zobowiązania 
ustalono na 1 rok, a okres spłaty na 7 lat / wliczając w to okres karencji /. 
 
Ten projekt równieŜ nie wywołał dyskusji radnych. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
 
c) w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn. „Budowa kanalizacji 
sanitarnej z przyłączami w ul. Starodworcowej i części ul. Gdańskiej w Więcborku. 

 
Na wykonanie powyŜszej inwestycji Burmistrz Więcborka proponuje zaciągniecie poŜyczki  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 
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219.765,00 zł. PoŜyczka z WFOŚiGW jest korzystnym źródłem, poniewaŜ oferuje najniŜszą 
w skali roku 2,65 % obsługę długu. Ponadto forma ta zakłada częściowe umorzenie długu / 30 
%/, a w przypadku omawianej inwestycji będzie to moŜliwe, gdyŜ realizowana ona będzie bez 
udziału środków zewnętrznych. Okres spłaty wynosić będzie siedem lat, wliczając w to 
roczny okres karencji. 
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
d) w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz podatków i opłat 

lokalnych. 
 
Wywołany projekt jest odpowiedzią na ubiegłoroczne zapowiedzi dotyczące zwiększenia 
uposaŜenia sołtysom. Dotychczasowe uposaŜenie nie było zbyt wysokie i wynosiło: 
• do 1000 mieszkańców w wysokości 500,00 zł kwartalnie, 
• powyŜej 1000 mieszkańców w wysokości 7.000,00 zł kwartalnie. 
Wysoka Rada zaplanowała juŜ większy budŜet w tym rozdziale uwzględniając podwyŜkę,  
a Burmistrz realizując powyŜsze występuje o dokonanie zmiany. Poprzednia uchwała traci 
moc. 
 Według projektu uposaŜenie to wynosiłoby: 
• do 1000 mieszkańców w wysokości 800,00 zł kwartalnie, 
• powyŜej 1000 mieszkańców w wysokości 1.000,00 zł kwartalnie 
Pozostałe zapisy pozostają bez zmian 0,25 zł od kaŜdego podatnika, który wpłaca i 2 % 
prowizji. 
Zmian spowoduje zwiększenie wydatków w roku bieŜącym o 13.200,00 zł / nie zachodzi 
potrzeba dokonania zmian w budŜecie /. Natomiast roczny wzrost tych wydatków będzie  
w wysokości 26.400,00 zł. 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało - 8 radnych 
Wstrzymało się od głosu     - 1 radny 

 
Podczas posiedzenia przedstawiony został równieŜ do zaopiniowania projekt uchwały  
w sprawie przystąpienia gminy Więcbork do realizacji projektu w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki – Priorytet IX Działani e 9.5. współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Jego załoŜenia omówił takŜe Skarbnik 
Gminy. 
 
Podjęcie w/w uchwały umoŜliwi podpisanie umowy na rozpoczęcie Projektu pn „Lepsza 
edukacja, szybszy postęp”, w ramach którego organizowane są kursy językowe  dla 
nauczycieli, oraz kursy podnoszące kwalifikacje i umiejętności w dziedzinie posługiwania się 
programami i urządzeniami multimedialnymi. Projekt ten w całości finansowany jest ze 
środków europejskich. 
 
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
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W sprawach róŜnych radny Stanisław Posieczek zgłosił problem fetoru wydobywającego 
się z nowo wybudowanej kanalizacji w Sypniewie, który jest szczególnie uciąŜliwy dla 
pracowników fili Banku Spółdzielczego. Radny prosił, by sprawdzić, co moŜe być przyczyna 
takiego stanu rzeczy. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odnotował powyŜsze zgłoszenie. 
 
Radny wskazał równieŜ na niezbyt fortunne usytuowanie skrzynki pomiaru prądu, która stoi 
pośrodku parkingu w Sypniewie. Skrzynka ta została prawdopodobnie przez cofający 
samochód przewrócona. Najlepszym rozwiązaniem byłoby, zdaniem radnego, przeniesienie 
jej w inne miejsce. 
 
Radny Wilczyński prosił, by powieszono na pomniku „Orła Białego” tabliczki z napisem 
„KATY Ń”. 
 
Radny Stanisław Piłka pytał w imieniu mieszkańców Więcborka zamieszkujących  
w pobliŜu budującego się ronda, czy w związku z jego usytuowaniem przejeŜdŜające 
samochody, szczególnie te cięŜarowe, ni uszkodzą budynku bloku mieszkalnego. 
 
Burmistrz  zapewnił, Ŝe wszystko realizowane jest zgodnie z planem i przepisami / 8m od 
najbliŜszych zabudowań /. Odsunięcie ronda od środka nawierzchni jest równieŜ zgodne  
z obowiązującymi przepisami. 
 
Radny Wilczyński zapytał, czy prace rzeczywiście maja szansę zakończyć się 31 sierpnia. 
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe z rozmowy przeprowadzonej z p. Ekertem wynika, iŜ trzeba 
będzie ten termin przesunąć. W związku deszczową aura nie wszystkie prace były moŜliwe 
do wykonania. Poza tym wpływ na zastój prac miał brak materiałów i czekanie na jego 
dostawę. 
 
Radny Szymon Grabinski chciał wiedzieć, czy właściwie będzie obiekt powstały przy 
„Galerii Więcborskiej”, czy będzie to dworzec PKS, zajezdnia, czy przystanek autobusowy? 
 
Główna zajezdnia – stwierdził Burmistrz. 
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 

Przewodniczący Komisji  
                                                                                       BudŜetu i Finansów 
 

                                                                                               /-/     Henryk Szwochert 


